
1 

 

PROTOKÓŁ Nr LII/2023 
 
z LII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 listopada 2023 roku w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8:00 do 11:12. 
        

Ad.1. Otwarcia LII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest transmitowany  
i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 20 ust. 1b 
ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał radnych Rady 
Gminy Solec-Zdrój, zaproszonych gości oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy  
i Sołtysów.  
   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 
radnych. Obecnych jest 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 
Rady Gminy Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 
Radni nieobecni: Teresa Sowula.  

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie LII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku LII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
4. Przyjęcie Protokołu z LI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 
6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
7. Wykład prof. dr hab. Mirosława Żelaznego z Uniwersytetu Jagiellońskiego na temat 
zasobów wodnych gminy Solec-Zdrój w świetle zmieniającego się klimatu. 
8. Podjęcie uchwał: 
a) uchwała w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Solec – Zdrój; 
b) uchwała o zmianie uchwały w sprawie o zapewnieniu uruchomienia linii autobusowych  
o charakterze użyteczności publicznej na terenie gminy Solec-Zdrój w ramach „Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”; 
c) uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 
realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 
„Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”; 
d) uchwała o zmianie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój na lata 2022-
2026; 
e) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok; 
f) uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku 
rolnego na 2024 rok; 
g) uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
h) uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
i) uchwała w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, wysokości stawek opłaty 
uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-Zdrój. 
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9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad. 
 
W związku z kierowanymi do niego podczas posiedzenia komisji stałych  
prośbami radnych o niepodnoszenie wysokości podatków, Wójt Adam Pałys zgłosił wniosek 
o wycofanie z porządku obrad dwóch uchwał:  uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości oraz uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych. Tym samym, stawki tych podatków nie wzrosłyby  
w 2024 roku.   
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek zauważył, że rzeczywiście na komisjach radni 
zastanawiali się nad tym. Osoby, które prowadzą działalność gospodarczą wiedzą, jak bardzo 
wzrosły koszty prowadzenia tej działalności. Na pewno byłaby to jakaś doraźna pomoc dla 
tych osób. Następnie otworzył dyskusję na temat zgłoszonego wniosku. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- podziękował za tak odpowiedzialny gest w stosunku do mieszkańców gminy. Biorąc pod 
uwagę, jak przedstawia się struktura naszej gminy, uważa, że decyzja wójta jest działaniem 
społecznym. Prosi radnych o jednogłośne poparcie tego wniosku. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- również dziękuje za ten gest. Przypomniał, że w okresie pandemii koronawirusa Rada 
Gminy starała się nie podnosić podatków zbyt wysoko i na tle gmin ościennych są one dość 
niskie. Prosi o poparcie wniosku. 
 
Radny Jan Powroźnik: 
- proponuje wycofać również uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 
obliczenia wysokości podatku rolnego na 2024 rok. Wiemy, jaka jest sytuacja w rolnictwie  
i jakie są ceny płodów rolnych. 
 
Wójt: 
- nie byłby za wycofaniem tej uchwały, ponieważ wówczas podatek rolny w następnym roku 
wynosiłby 89 zł z groszami z hektara. Ma przygotowaną autopoprawkę tej uchwały 
utrzymującą podatek rolny na dotychczasowym poziomie. 
 
Radny Łukasz Madej: 
- popiera utrzymanie podatku rolnego na obecnym poziomie. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- popiera przedmówców. Z nadejściem nowego roku można spodziewać się podwyżki cen. 
Byłaby to, choć niewielka, pomoc dla mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że zmiana porządku obrad musi być przyjęta 
bezwzględną większością głosów, po czym poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie  
z porządku obrad uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek został przyjęty. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie z porządku obrad 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek został przyjęty. 
 
Następnie, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad zmienionym porządkiem 
posiedzenia LII Sesji Rady Gminy. Za przyjęciem porządku głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 
0 – wstrzymujących się. Porządek został przyjęty. 
 
 Ad.4. Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z LI Sesji Rady 
Gminy. Protokół został przyjęty.        
 

Ad.5. Pisemną interpelację wniósł radny Paweł Patrzałek.  
 
Ad.6. Prof. dr hab. Mirosław Żelazny, przedstawiciel Uniwersytetu Jagiellońskiego 

przeprowadził poparty multimedialną prezentacją wykład na temat zasobów wodnych gminy 
Solec-Zdrój w świetle zmieniającego się klimatu. Omówił zagadnienia związane ze zmianami 
klimatu, występowaniem suszy, retencją, renaturyzacją, reżimem wodnym oraz jakością 
wody. Przybliżył również strukturę wykorzystania wody oraz problemy związane z jej 
dystrybucją. Po zakończeniu wykładu udzielał odpowiedzi na zadane pytania. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- Wisła przy temperaturze -100C zamarzła. Kanał Strumień przy tej temperaturze nie zamarzł, 
natomiast zamarło w nim życie, nie ma ryb. Dlaczego tak się dzieje. 
 
Profesor Mirosław Żelazny: 
- należy obserwować tego typu zjawiska. Składy chemiczne tutejszych wód są typowe. 
Zawierają dużo siarczanów. Nie jest to wynik zanieczyszczenia, ponieważ gmina jest bardzo 
dobrze skanalizowana, a siarczany występują naturalnie. Jest mało azotanów, nie ma 
związków biogennych. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- uczestniczymy w projekcie Nida 2000. Czy jest to dobre zabezpieczenie dla gminy. 
 
Profesor Mirosław Żelazny: 
- to jest bardzo dobre rozwiązanie, ponieważ woda jest dywersyfikowana. Są źródła o różnej 
wydajności położone w różnych częściach gminy i dodatkowo jest podłączenie do Nidy. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- czy w związku z tym można powiedzieć, że gmina prowadzi bezpieczną politykę wodną. 
 
Profesor Mirosław Żelazny: 
- to maksymalne rozproszenie jest walorem, jest bezpieczne. Należy jednak pamiętać o tym, 
że jeżeli będzie coraz mniej opadów, to i wody będzie ubywać. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- problemem jest zagospodarowanie wody opadowej. Jak ją zagospodarowywać lepiej. 
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Profesor Mirosław Żelazny: 
- wodę należy retencjonować, ponieważ grożą nam coraz bardziej gwałtowne zjawiska. 

Ad.7. Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na LI 
Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Następnie, zostały przedłożone informacje  
z działalności Referatu Finansów, Referatu Inwestycji Rozwoju Gminy i Środowiska, Referatu 
Organizacyjnego, Promocji i Kultury oraz Referatu Gospodarki Komunalnej. 

 
W ramach uzupełnienia Wójt dodał, że od części mieszkańców gminy ktoś nieuprawniony 
pozbierał płyty azbestowe składowane przy drodze. W związku z tym, gmina złożyła na 
policję zgłoszenie w sprawie nielegalnego odbioru płyt azbestowych. 
  

Informacje – w załączeniu. 
 
 Ad. 8a/ Wójt zgłosił autopoprawkę odnoszącą się do brzmienia § 7 projektu 
uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Solec – Zdrój. Autopoprawka dotyczy 
zmiany terminu na składanie wniosków, który będzie każdorazowo wynikał z obwieszczenia 
Wójta Gminy Solec-Zdrój oraz dookreślenia sposobu publikacji obwieszczenia i sposobu  
i terminu składania wniosków o dotację.  
Przewodniczący Paweł Patrzałek zarządził dyskusję nad zgłoszonym wnioskiem, a następnie 
w związku z brakiem uwag, zarządził nad nim głosowanie.  
Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Wniosek 
został przyjęty. 
 
Następnie Przewodniczący Paweł Patrzałek przeczytał projekt uchwały  
w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  
w Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Solec – Zdrój. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LII/317/2023 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków lub znajdującym się w Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Solec-Zdrój 
– w załączeniu. 
 
 Ad. 8b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie o zapewnieniu uruchomienia linii autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie gminy Solec-Zdrój w ramach „Funduszu rozwoju 
przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
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Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. 
 
Uchwała Nr LII/318/2023 o zmianie uchwały w sprawie o zapewnieniu uruchomienia linii 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na terenie gminy Solec-Zdrój w ramach 
„Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” –  
w załączeniu. 
 
 Ad. 8c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 
przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach „Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. 
 
Uchwała Nr LII/319/2023 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu 
własnego na realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w 
ramach „Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
publicznej” – w załączeniu. 
  
 Ad. 8d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój na lata 2022-2026 był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. 
 
Uchwała Nr LII/320/2023 o zmianie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój na 
lata 2022-2026 – w załączeniu. 
  
 Ad. 8e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniu 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację.  
 
Skarbnik Gminy Pani Zofia Kopeć poinformowała, że gmina otrzymała zwiększenie subwencji 
z rezerwy subwencji ogólnej na wypłatę odpraw dla nauczycieli zwalnianych w szkołach 
podstawowych i placówkach oświatowych. 
 
Następnie Przewodniczący Paweł Patrzałek odczytał uchwałę. 
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Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LII/321/2023 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok – w załączeniu. 
 
 Ad. 8f/ Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2024 rok polegająca na 

obniżeniu średniej ceny skupu żyta z kwoty 89,63 zł za 1 dt do kwoty 50,00 zł za 1 dt, czyli do 
wysokości obowiązującej na rok 2023. Poinformował, że wysokość podatku rolnego stanowi 
około 56% maksymalnej możliwej jego wysokości, natomiast wysokość pozostałych 
podatków jest w granicach 70%. 
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek otworzył dyskusję odnośnie złożonego przez wójta wniosku. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- popiera decyzję wójta w tej sprawie i prosi, aby rada również ją poparła. 
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek zarządził głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem.  
Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Wniosek 
został przyjęty. 
 
Następnie Przewodniczący Paweł Patrzałek przeczytał projekt uchwały w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2024 rok.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LII/322/2023 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia 
wysokości podatku rolnego na 2024 rok - w załączeniu.  
 
Do obrad dołączył Pan Marcin Wojciechowski Komendant Komisariatu Policji w Solcu-Zdroju.  
 
 Ad. 8g/ Punkt wyłączony z porządku obrad. 
 
 Ad. 8h/ Punkt wyłączony z porządku obrad. 
 
 Ad. 8i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, wysokości stawek opłaty 
uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-Zdrój był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację, oprócz Komisji Uzdrowiskowej. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek poddał uchwałę pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr LII/323/2023 w sprawie opłaty uzdrowiskowej, określenia inkasentów, 
wysokości stawek opłaty uzdrowiskowej oraz zasad jej poboru na obszarze uzdrowiska Solec-
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Zdrój - w załączeniu.  
 
 Ad.9. Wolne wnioski i zapytania: 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- jaki jest udział wody z ujęcia z Nidy w naszym bilansie wodnym. Czy była już potrzeba 
korzystania z tego ujęcia, czy też ujęcia na terenie gminy zabezpieczają nasze potrzeby; 
- samorządom obcięto udział w PIT i w CIT. W jakim stopniu dotknęło to naszą gminę; 
- obok modernizowanego zbiornika retencyjno-rekreacyjnego trwa budowa obiektu 
uzdrowiska. W przyszłości przebywający w nim kuracjusze będą mieli bezpośredni dostęp do 
zbiornika i terenu wokół, natomiast kuracjusze z innych obiektów niestety nie. Rada 
proponowała wszczęcie procedury wykonania ciągu pieszo-jezdnego łączącego drogę do 
Wełnina z tym zbiornikiem, co wiązałoby się z przejściem przez prywatny park. Czy podjęto 
już jakieś działania w tym kierunku; 
- przed budynkiem urzędu gminy jest ładny skwer. Należałoby się zastanowić, czy nie jest to 
dobre miejsce pod pomnik, który służyłby do upamiętniania różnych wydarzeń historycznych 
podczas organizowanych uroczystości. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- zmarł pan Zbigniew Przybysz, który pisał przyrodnicze felietony do naszego kwartalnika. 
Wspomagała go w tym żona, która również zmarła. Przykro mu, że zostało to przemilczane. 
Właściwym byłoby upamiętnić tych państwa minutą ciszy. 
 
Zebrani uczcili państwa Przybyszów minutą ciszy. 
 
Wójt: 
- oboje z nami współpracowali. W wydaniu świątecznym naszej gazety będzie jego 
wspomnienie.  
 
Radny Eryk Grabowski: 
- kto jest właścicielem betonowego pomostu na zalewie. Do czego ten pomost służy. Czy są 
prowadzone przeglądy tego obiektu. Czy jest dokumentacja przeglądów technicznych. 
Uważa, że jest on w złym stanie oraz zagraża życiu i zdrowiu. Jaki jest pomysł na jego 
wykorzystanie; 
- czy ten pomost jest ujęty w pracach rewitalizacyjnych nad zalewem; 
- dlaczego pracownicy urzędu gminy wykonywali pracę przy zbiornikach tężni na solankę. Kto 
w takiej sytuacji udzieli gwarancji. Czy osoby, które brały udział w tych pracach, dysponują 
stosownymi uprawnieniami; 
- dlaczego dokończenie instalacji sanitarnej tężni nie zostało ujęte w przetargu; 
- czy tężnia jest odebrana. Jeżeli tak, to prosi o udostępnienie protokołu odbioru. 
 
Wójt: 
- tężnia jest w trakcie odbioru. Było to czytane w sprawozdaniu. Prosi o większą uwagę 
podczas przedstawiania informacji. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
-na terenie parku w dalszym ciągu świecą się wszystkie lampy; 
- ponownie czernieją ławki. Co pan Wójt zamierza z tym problemem zrobić; 
- dlaczego przy wejściu do parku nadal nie ma tablicy z regulaminem korzystania z parku; 
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- dlaczego od strony lasu został umieszczony znak zakazu ruchu na terenie parku, skoro nie 
ma tam drogi, tylko leśna ścieżka; 
-dlaczego urządzenie z oczyszczalni zostało wystawione do sprzedaży. Kiedy zostało 
zakupione; 
- biegi w ramach lekcji w-f na ul. Szkolnej- czy ta sprawa została już wyjaśniona. Nie daje 
wiary w słowa wójta, że ten nic o tym wcześniej nie wiedział; 
- zwraca się do Przewodniczącego Rady o zmianę sposobu prowadzenia sesji i możliwość 
częstszego dopuszczania go do głosu ad vocem. Przykładem mogą być sesje Rady Powiatu; 
- kiedy zgodnie z zaleceniem pokontrolnym z Urzędu Marszałkowskiego zostaną wymienione 
drzewa na ul. Cichej; 
- Droga Wełnin- Brzostków uległa zniszczeniu przez wykonawcę jej odcinka na terenie gminy 
Nowy Korczyn. Czy w tej sprawie zostały podjęte jakieś czynności; 
- w związku z warunkami zimowymi, umiejscowić pojemniki z piaskiem na drogach 
powiatowych, aby można było z nich korzystać w awaryjnych sytuacjach. 
Prosi o dołączenie pytań do Protokołu.  
 
Lista 11 pytań w załączeniu. 
 
Radny Jan Powroźnik: 
- rów wzdłuż drogi od Zborowa w stronę Żukowa został oczyszczony, ale interwencji wymaga 
jeszcze przepust pod tą drogą. 
 
Radny Łukasz Madej: 
- część kuracjuszy zgłasza, że jest dla nich niedostępny harmonogram naszego kina. Chodzi 
głównie o gości uzdrowiskowych. 
 
Wójt: 
- harmonogram jest dostępny w gablotach i na stronie internetowej. Nie mamy zgody na 
wieszanie go na terenie uzdrowiska. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- harmonogram dostępny jest również w hotelach Malinowy Zdrój i Malinowy Raj. 
 
Radny Paweł Fortuna: 
- droga Zborów – Włosnowice jest w bardzo złym stanie i wymaga remontu. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- gmina dba o odśnieżanie dróg, zakręty są sypane piaskiem. Pojemniki z piaskiem może i by 
się przydały, ale obawia się o dodatkowe koszty; 
- droga Piasek – Żuków wymaga remontu. 
 
Obrady opuścił radny Paweł Fortuna (10:31). 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- betonowy pomost na zalewie należy albo wyburzyć, albo pomalować, ponieważ będzie 
odstawał od zrewitalizowanego otoczenia. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- przepust zostanie udrożniony, jak tylko pozwolą na to warunki pogodowe; 
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- zna każdą drogę na terenie gminy i wie, które wymagają remontu. Dokończenia wymaga 
droga koło cmentarza w stronę Piasku. Zaprojektowana jest droga Piestrzec- Ścięgna.  
Wiosną kontynuowana będzie droga Magierów- Piestrzec. Zaprojektowane jest małe rondo 
przed cmentarzem w Solcu. Przypomniał, że powiat otrzymał zaledwie 8 mln zł na 650 km 
dróg powiatowych, a niektóre gminy ościenne otrzymały po 8-9 mln. Stara się przyciągać 
inwestycje do gminy Solec-Zdrój przy jak najmniejszym jej udziale w nich; 
- zimą należy dostosować prędkość do panujących warunków drogowych. Powiat nie jest w 
stanie odśnieżyć i posypać wszystkich dróg w tym samym czasie. Najpierw drogi główne, 
potem pozostałe.  
 
Radny Marian Mastaliński: 
- na wysokości Pułanek znajduje się bardzo niebezpieczny odcinek drogi Zborów-Kików. Jeżeli 
nie ma środków na budowę chodnika, to może przynajmniej utwardzić choć z jednej strony 
pobocze na tym odcinku. Droga jest w dobrym stanie i samochody coraz szybciej po niej 
jeżdżą.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- odcinek drogi od Zborowa do Kikowa to bardzo duża inwestycja wymagająca ogromnych 
nakładów finansowych. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- wszyscy liczymy na środki rządowe. Aby je wykorzystać, musi być przygotowana 
dokumentacja projektowa. Bez tego nie ma mowy o startowaniu w naborach wniosków. 
 
Wójt: 
- w imieniu wszystkich złożył życzenia imieninowe Przewodniczącemu Rady Powiatu; 
- gdyby nie ujęcie Nida, w okresie letnim byłoby duże ograniczenie wody. Problem stanowi 
ujęcie w Kikowie, na którym spada wydajność; 
- otrzymywane subwencje nie rekompensują w całości braku udziału w PIT i CIT; 
- odnośnie przejścia przez park, trwają obecnie rozmowy z konserwatorem przyrody. 
Dopiero potem możemy przystąpić do opracowania dokumentacji. Jeżeli jednak nie 
otrzymamy jego akceptacji, to nic z tego; 
- jest kilka miejsc na terenie gminy, gdzie mógłby stanąć pomnik. Powinna być to oddolna 
inicjatywa; 
- właścicielem pomostu są Wody Polskie, my jesteśmy użytkownikiem zalewu. Powierzchnia 
pomostu zostanie wyremontowana- ubytki zostaną wyrównane, natomiast o jego likwidację 
należy się zwrócić do Wód Polskich.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 
- należy poważnie zastanowić się nad tym pomostem, żeby nie odstawał swoim wyglądem 
od terenu wokół. Samo usunięcie ubytków to za mało. 
 
Wójt: 
- pracownicy urzędu czyścili na tężni zbiornik na solankę przygotowując go dla wykonawcy; 
- lampy w parku- zweryfikuje to. W ciągu dwóch tygodni sposób oświetlenia powinien być 
zmieniony; 
- taki jest projekt i zabezpieczenie ławek. Co roku na wiosnę będą musiały przechodzić 
konserwację; 
- tablica z regulaminem parku jest w opracowaniu; 
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- na teren parku wjeżdżały quady i dlatego pojawił się tam znak zakaz wjazdu. Dotyczy on 
również rowerów; 
- wyparka służyła do oczyszczania ścieków pokąpielowych. Została zakupiona około 2010r.,  
a uruchomiono ją w 2012r. Od początku nie spełniała naszych oczekiwań; 
- nie rozmawia w domu o sprawach związanych z pracą, stąd nie wiedział, że na ul. Szkolnej 
odbywają się biegi. Zwrócił uwagę pani Dyrektor, więcej takich przypadków nie będzie; 
- drzewa do wymiany zostały już wybrane, ale na razie warunki pogodowe nie pozwalają na 
ich posadzenie; 
- ubytki w drodze Wełnin-Brzostków zostały uzupełnione; 
- nasze drogi na podjazdach są sypane, zwróci się do powiatu odnośnie dróg powiatowych; 
- właściciele uzdrowiska nie życzą sobie, aby harmonogram kina był wywieszany na terenie 
uzdrowiska; 
- należy jeszcze zastanowić się nad sprawą pomostu na zalewie. 
 
Radny Marcin Nurek: 
- czy jest możliwość, aby w parku np. od godziny 21:00 świeciły się nie wszystkie lampy, ale 
co któraś. 
 
Wójt: 
- na razie nie ma. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- miały być dwa lub trzy obwody, więc dlaczego nie może świecić się np. co druga. 
 
Wójt: 
- da się to zrobić, ale trzeba opracować cały model sterowania. Zastanowimy się nad tym. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- czy jest możliwość pieszych patroli policyjnych na terenie Solca, szczególnie w okolicach 
kościoła i ul. Cichej. Samochody parkowane są tam w niewłaściwy sposób, zwłaszcza przez 
osoby nie będące naszymi mieszkańcami. 
 
Komendant Marcin Wojciechowski: 
- jeżeli tylko obowiązki mu pozwolą, będzie starał się uczestniczyć w sesjach rady. Od około 
dwóch tygodni ul. Kościelna patrolowana jest codziennie. Będzie starał się wdrożyć również 
patrole piesze. 
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- zbyt restrykcyjnie też nie wolno podchodzić do problemu parkowania, szczególnie w trakcie 
pogrzebów. 
 
  Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek zakończył LII Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała:                                                                                                     Przewodniczący Rady 
Monika Dybał                                                                                                                 Paweł Patrzałek 
 
 


